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15.05.2019 

 

 

I medfør af § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

 

 

1. Kan Naalakkersuisut redegøre for om der er blevet udarbejdet evalueringer, 

efter at fødselsbetjeningerne i Uummannaq og Maniitsoq er blevet lukket? 

2. Hvor mange uddannede jordemødre er der i Grønland, fordelt på byer? 

3. Har Naalakkersuisut planer om at der kun skal være sted i landet som har 

fødselsbetjening? 

(Medlem af Inatsisartut Aqqa Samuelsen, Inuit Ataqatigiit) 

 

Begrundelse: 

Som opfølgning på besvarelsen af §37 spørgsmål 159/2019 fremsendes opfølgende spørgsmål. 

 

Sundhedsvæsenet er et af de vigtigste institutioner for et sundt liv, hvorfor det er bekymrende 

at fødselsbetjeninger i byer skal lukkes hurtigt efter hinanden, udelukkende fordi der ingen læger 

er som kan foretage kejsersnit hvorved fødselsbetjeningen centraliseres. 

I løbet af blot 10 år har man lukket mere end halvdelen af fødeklinikkerne og lukningerne sker 

stadigvæk og det ser ud til at tendensen vil fortsætte. 

Jeg ønsker et klar svar om Naalakkersuisut har en målsætning om at man fremadrettet kun skal 

have 1 fødeklinik der servicerer hele landet. 

 


